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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

 

 

VI saziv   

Komisija za budžet i finansije   

Sednica br. 19/18  

Priština,  14.3.2018,  11:45 

Zgrada Skupštine, sala C-203 

 

ZAPISNIK  

 

Učestvovali su: Lumir Abdixhiku, Safete Hadërgjonaj, Ali Lajçi, Naser Osmani, Mërgim 

Lushtaku, Enver Hoti, Fikrim Damka, Dardan Molliqaj i  Jelena Bontić. 

 

Odsutan : Blerim Kuçi. 

 

Pozvani i ostali učesnici: Emrush Haxhiu, direktor Administracije Skupštine Republike 

Kosova i Istret Azemi direktor uprave za budžet i plaćanja Administracije Skupštine 

Republike Kosova 

  

Ostali učesnici:  Shqiponjë Osmanaj,   RTK; Drita Vitia,   Radio Kosova; Albulena Avdiu,   

Ekonomia sot; Safet Berisha, revizor iz Nacionalne kancelarije za reviziju;   Rejhane Zylfijaj, 

- GIZ. 

 

Osoblje za podršku komisiji: Vilson Ukaj, Sabrije Iseini, Dashurie Canolli, Luljeta 

Krasniqi i  Eliza Hyseni (pripravnica). 

 

Predsedavao je: Lumir Abdixhiku, predsednik komisije  (predsednik).  

 

Dnevni red: 
1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od. 7.3.2018.god.; 

3. Razmatranje preporuka Radne grupe o platama u Fondu penzijske štednje 

Kosova;   

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-021 o unutrašnjoj kontroli javnih finansija 

i amandmana  Funkcionalne komisije za nadzor javnih finansija;  

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-031 o  opremi  pod pritiskom i amandmana 

Funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju 

i regionalni  razvoj; 
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6. Usvajanje Izveštaja sa preporukama u vezi Nacrta zakona br .06/L-023 o 

izmenama i dopunama Zakona o Kosovskoj agenciji za privatizaciju, izmenjen i 

dopunjen zakonom br. 04/L-115 i Zakonom br. 05/L-080; 

7. Razmatranje Srednjoročnog okvira troškova Skupštine Republike Kosova za 

period 2019-2021; 

8. Razno.  

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda     

 

Dnevni red je usvojen bez izmena  

  

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od. 7.3.2018.god.;  

 

Zapisnik sa sednice od  7.3.2018, usvojen je bez primedbi.   

 

 

Predsednik, i ranije smo najavili u Komisiji ali i plenarnu sednicu povodom usvajanja 

operacionalne takse Trusta penzijske štednje, javno smo obećali da ćemo razmatrati plate 

menadžmenta trusta, jer smatramo da su iste disproporcionalne sa ekonomskim i socijalnom 

nivoom zemlje. Povrh svega su disproporcionalne i u odnosu na ostale financijske institucije 

koje su više ranga od Trusta. O tome smo formirali radnu grupu Komisije, koju je predvodio 

poslanik Naser Osmani, kome je dao reč da iznosi sizvšetaj radne grupe.  

  

Naser Osmani, Radna grupa (RG) za razmatranje mogućnosti korigovanja plata u trustu je 

formirana olukom Komisije. RG je mišljenja da najbolji primer je bio da uporedimo plate sa 

zaposlenima u Centralnu banku Kosova, s obzirom da  ista je institucija koja se bavi 

financijskim prometom ali ujedno i nadređena je Trustu. Koncentrisali smo se kod položaja 

koji se odnose na Visok i profesionalni  menadžment kao i direktore.  

   

CBK je nam dostavila nivo plata zaposlenih, na naš zahtev, dok plata Guvernera iznosi 

4.140.€  i plata visokog zvaničnika je 1.075 €, sa ostalima nismo se bavili jer njihove su plate 

niže od 1000 €. CBK i trust, svoje zaposlene ne smatraju civilnim službenicima, jer  se 

Zakonom i svojim pravilnicima su definisali njihov status.   

Nakon zahteva Trust je poslao dopis i objašnjenja o platama i dodacima koje dobiju, što se 

realno smatraju visokim. Plata Direktora Trusta iznosi 4.980 €.  najniža plata je 1.150 € za 

službenika za odnose s javnošću po tom ostali položaji se kreću od 1000-2000 €. 

Preporuka je radne grupe da se obraćamo Upravnom bordu, jer je oran koji definiše prema 

poslovniku, plate menadžmenta i osoblja Trusta.  

Preporuke radne grupe su sledeće: 

  

- Da se za 25% smanje plate za sve položaje visokog menadžmenta, profesionalnog 

osoblja i direktora; 

- Da se ukidaju dodaci članovima Borda za učešće na sednicama (osim plate imaju i 

dodatke za svaku sednicu);  
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- Ukidaju se dobrovoljni doprinosi Upravnog borda i zaposlenih za 5% (to smo dali da 

se potvrdi dali je proporcionalno plaćanje poslodavca i posloprimca, ako je 

proporcionalno imaćemo tolerisanje, ali ako više plaća poslodavac nego posloprimac, 

do se treba korigovati);  

- Ukidaju se svi dodaci i bonusi zaposlenima u fondu penzijske štednje.   

  

Predlog je da se usvaja i da se  u ime Komisije dostavlja Upravnom bordu. Ako  Bord ne 

uzme u obzir predlog Komisije, predložićemo Skupštini da korigira ili smanji operacionalnu 

taksu kojom će se smanjiti ove plate, dodatke i ostale nadoknade, za koliko smo smatrali da 

je potrebno.  

  

Predsednik , plata Menadžmenta Trusta je preko najviših financijskih nivoa ostalih 

organizacija, u ovom slučaju CBK-a, koja bi trebala biti najviša financijska institucija zemlje. 

Preporuka u vezi ukidanja dodataka je veoma potrebna, i kao što smo zahtevali, pitanja plata 

mora se urediti i nivelizirati posebnim Zakonom o platama.  

 

Naser Osmani, želim dati objašnjenje o 25% plata jer se ova kategorija plata menadžmenta 

bazira na nivou plata Centralne banke.  

  
Safete Hadërgjonaj, dok god se donesu odluke ili daju preporuke sa smanjivanju plata, uvek 

je osetljivo i biće reagovanja. Ali u prošlosti imali smo reagovanja ostalih u odnosu na plata 

u ovoj instituciji. To je nas prinudilo da formiramo radnu grupu i debata koja je razvijena u 

Skupštini Republike Kosova o tome, što znači da je bilo zahteva prema Komisiji da učinimo 

korak u odnosu na plate ovih zaposlenih.  

Svesni smo da CBK i Fond penzijske štednje, bilo gde u razvijenim zemljama imaju veće 

plate od ostalih institucija, i naše reagovanje ne treba biti preuveličano, jer ako uporedimo 

iste, znamo da imaju specifičan i osetljiv rad. Fond, menadžira sredstva svih građana i treba 

biti pod kontrolom, s obzirom da izveštava Skupštinu a ujedno moramo voditi računa o 

načinu kako funkcioniše ova institucija.   

U nastavku je ona pitala radnu grupu o preporuci br.5 o ukidanju svih dodataka, 

kompenzacija i bonusa zaposlenima Fonda, konkretno kakve dodatke dobiju ti zaposleni?   

  

 Ali Lajçi,  naglasio je da uz rečenog, treba se vršiti pritisak usvajanjem Zakona o 

nivezlizaciju plata ali i na nivou Vlade i kod borda KOSTT-a koji je bio ranije jer imamo 

konstataciju da su odobrili 6 meseci plata, bez zakonske osnove, prema tome dnevnice i 

dodaci u vezi njihovih susreta smatram nepotrebnima.  

 

 Naser Osmani, - naglasio je da Trust predvideo bonuse, ako zaposlenik ima dobru 

performansu u toku godine, odlukom Borda može biti nagrađen maksimalno na nivou 

mesečne plate dok sa druge strane, Trust uvek ima dobru performansu i predlažemo da se 

bonus ukida.   

 

Predsednik , - je rekao da imamo već predlog radne grupe i predlažem da ga usvajamo i da 

se šalje Upravnom bordu i čekaćemo njihov odgovor 7 dana, da bi doneli odluku za 

uređivanje plata. U slučaju da to ne desi, ovu preporuku procesiraćemo na Skupštinu i 

preporučićemo da se menja operacionalna taksa, shodno ovoj preporuci.  
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 Nakon diskusija i objašnjenja Komisija je jednoglasno donela ovu:  

 

Preporuku  

 

I.  Preporučuje se Upravnom bordu Fonda penzijske štednje Kosova, da donosi odluke 

u vezi plata, dodataka i ostalih kompenzacija zaposlenima u Fondu penzijske štednje 

Kosova, ka u nastavku:  

 

1. Da se za 25% smanje plate za sve položaje visokog menadžmenta, profesionalnog 

osoblja i direktora, Fonda penzijske štednje Kosova 

 

2. Da se ukidaju dodaci članovima Borda Fonda penzijske štednje Kosova za učešće 

na sednicama ;  

 

3. Ukidaju se dobrovoljni doprinosi Upravnog borda i zaposlenih Fonda penzijske 

štednje Kosova za 5% ako je proporcionalno između poslodavca i  posloprimca);  

 

4. Ukidaju se svi dodaci i bonusi zaposlenima u fondu penzijske štednje.   

 

5. Ukidaju se svi dodaci i kompenzacije / bonusa zaposlenih u Fondu penzijske 

štednje Kosova 

 

 

  

II. Upravni bord Fonda penzijske štednje Kosova upoznaće, pismeno, Komisiju za 

budžet i finansije  o odlukama u vezi plata, dodataka i ostalih kompenzacija 

zaposlenih u Fonda penzijske štednje Kosova, shodno tački I. ove preporuke, u 

roku od (7)  sedam dana.  

III. U slučaju da Upravni bord Fonda penzijske štednje Kosova ne donosi odluke u 

vezi plata, dodataka i ostalih kompenzacija zaposlenima u Fondu penzijske 

štednje Kosova, shodno tački I. ove preporuke, Komisija za budžet i finansije 

preporučiće    Skupštini   smanjivanje  operacionalne takse, shodno preporukama.  

 

  

 

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-021 o unutrašnjoj kontroli javnih finansija 

i amandmana  Funkcionalne komisije za nadzor javnih finansija;  

 

Predsednik, - je rekao da ovaj N/Z sa amandmanima Funkcionalne komisije nemaju 

dodatnih budžetskih implikacija  i preporučujem da se podržava  i da procesiramo dalje.  
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Nakon diskusija i objašnjenja Komisija je jednoglasno donela ovu:  

 

Preporuku  

                                           

Projektligji nr. 06/L-021 o unutrašnjoj kontroli javnih finansija sa amandmanima 

Funkcionalne komisije nemaju dodatnih budžetskih implikacija.   

 

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-031 o  opremi  pod pritiskom i amandmana 

Funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, 

industriju i regionalni  razvoj 

 

Predsednik, - je rekao da ovaj N/Z sa amandmanima Funkcionalne komisije nemaju 

dodatnih budžetskih implikacija  i preporučujem da se podržava  i da procesiramo dalje.  

 

 

Nakon diskusija i objašnjenja Komisija je jednoglasno donela ovu:  

 

Preporuku  

                                           

Projektligji br. 06/L-031 o  opremi  pod pritiskom i amandmana Funkcionalne komisije 

nemaju dodatnih budžetskih implikacija.   

 

 

6. Usvajanje Izveštaja sa preporukama u vezi Nacrta zakona br .06/L-023 o 

izmenama i dopunama Zakona o Kosovskoj agenciji za privatizaciju, izmenjen 

i dopunjen zakonom br. 04/L-115 i Zakonom br. 05/L-080; 

  

Predsednik , je rekao da Izveštaj sa amandmanima smo izradili kao komisija i prošao je kroz 

sve stalne komisije i ispunjeni su uslovi da N/Z zajedno sa amandmanima  procesiramo za 

drugo razmatranje i predložio da usvajamo konačni izveštaj sa amandmanima i da se 

procesira   Skupštini. 

  

 

Predsednik – Komisija je jednoglasno usvojila  Izveštaj sa preporukama u vezi Nacrta 

zakona br. 06/L-023 o izmenama i dopunama Zakona o kosovskoj agenciji za privatizaciju, 

izmenjenog i dopunjenog Zakonom br. 04/L-115 i Zakonom br.05/L-080, i istog procesira 

na dalje razmatranje na Skupštinu. 

   

       

7. Razmatranje Srednjoročnog okvira troškova Skupštine Republike Kosova za 

period 2019-2021       

                             
Predsednik  - u vezi ovog pitanja, formirali smo radnu grupu u sastavu:   Blerim Kuçi i  Ali 

Lajçi. 
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Emrush Haxhiu, kao što znate, imali smo susret sa radnom grupom, gde smo dali potrebna 

objašnjenja i radna grupa složila se sa SOT-om Skupštine, da se procesira dalje u Komisiji i 

ostalim procedurama. Upoređeno sa prethodnim SOT-ima, potrebe Skupštine su manje u 

odnosu na prethodne godine i vredi da se istakne da ima smanjivanja u budžetskim godišnjim 

planiranjima kod određenih kategorija, kao  što je kategorija plata, kategorija kapitalnih 

investicija i kategorija subvencija. 

 

 Ali Lajçi, što se plata tiče, isti je tok prema tabelama i obrazlaže se sa ostalim tokovima. 

Prema tome, složili smo se da može biti nekih promena kasnije, u sklopu mogućih popuna i 

planiranja, kao što su ona iz Ministarstva finansija.  

 

Naser Osmani, s obzirom da usvajamo i diskutiramo budžet Skupštine, na poseban način, 

želim da znam šta se podrazumeva subvencijama, gde i kako se finansiraju sredstva putem 

subvencija? 

  

Emrush Haxhiu, davanje subvencija se vrši shodno Pravilniku kojeg je usvojilo 

Predsedništvo Skupštine i uglavnom se daju organizacijama kao i pojedincima koji su 

eventualno imali neko prirodnu nesreću, ili neprofitabilnim organizacijama, ali i u slučaju 

smrti  poslanika. Ove subvencije se uvek daju odlukom Predsedništva Skupštine. 

  

Nakon diskusija i objašnjenja, Komisija je jednoglasno donela ovu:  

 

 Preporuku  

 

Preporučuje se Predsedništvu Skupštine, da usvaja Srednjoročni okvir troškova Skupštine 

Republike Kosova za period 2019- 2021, i da se zahteva od Ministarstva finansija da se ista 

inkorporiše u Srednjoročni okvir troškova za period 2019-2021. 

  

8. Razno  

 

Predsednik   - informisao je Komisiju da će se dana 23.03.2018.god., u ovoj sali od 09.00-

10.30 održavati susret sa misijom MMF-a koji će posetiti Kosovo. 

 

 

Sednica je završena u  12:25.časova 

 

Pripremljeno od:   

Jedinice za podršku Komisiji.  

  

 

 

 

                                      Predsednik Komisije, 

                                       -------------------------- 

                                                           Lumir Abdixhiku 
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